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Dobeš chce od Hampla vysvětlení, prý podněcuje k
nepokojům

    Praha 19. ledna (ČTK) - Ministr školství Josef Dobeš (VV) chce, aby mu rektor Karlovy univerzity Václav Hampl
přišel vysvětlit důvody dnešního akademického shromáždění proti novému zákonu o vysokých školách. "Bude chtít
především vysvětlení, z jakého důvodu podněcuje rektor Univerzity Karlovy akademickou obec včetně studentů k
sociálním nepokojům," stojí v tiskové zprávě ministerstva. Akci Dobeš přirovnává k protestům, které se před lety odehrály
kvůli zavádění státních maturit.
    Kvůli chystané reformě vysokých škol, která by měla mimo jiné od příštího roku zavést školné, se odpoledne sejde
vedení, akademici i studenti Univerzity Karlovy. Chtějí se domluvit na tom, jak by proti nim měla nejstarší a největší
česká univerzita postupovat. Následovat by měl studentský protestní pochod od právnické fakulty k sídlu vlády. Šéfové
akademických senátů vysokých škol už počátkem ledna vyzvali k peticím, rezolucím, demonstracím, a dokonce stávce.
     Ministerstvo připomnělo, že v červnu schválila Česká konference rektorů, v jejímž předsednictvu zasedal i Hampl,
dokument Idea reformy terciárního vzdělávání, ze kterého vycházejí klíčová reformní opatření věcného záměru zákona
o vysokých školách.
     "Je zarážející, že předseda České konference rektorů poskytuje akademické obci neobjektivní informace," uvedl
Dobeš v tiskové zprávě s tím, že současné dění mu připomíná akce proti konání státní maturity. "Ve chvíli, kdy maturity
proběhly úspěšně, veškeré podobné ohlasy, a to i ze stran odborné veřejnosti, utichly", poznamenal.
     Proti dění na Karlově univerzitě se ve stejné tiskové zprávě vyjádřil předseda Rady pro reformu vysokého školství
Rudolf Haňka. Aktivitu přitom označil za masovou hysterii. "Takovým způsobem nelze řešit složité otázky, které stojí
před českým vysokým školstvím. V době ztížené ekonomické situace bude totiž nutné, aby vedení vysokých škol mělo
schopnost opravdu své školy řídit a mělo podporu v orgánech akademické samosprávy. Aby bylo české vysoké školství
konkurenceschopné, musí podstoupit určitou přeměnu a žádná změna nebývá snadná. Pokřikem na ulicích se však
nic nevyřeší," uvedl.
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